
FIALOVÉ SLIBY – PRO NAIVNÍ CHYBY?!?
Fiala, který dosud ani jednou nedodržel nic z
toho co slíbil, prý přesvědčil zemědělce, aby
se distancovali od blokády Prahy.
- editor007 | 16. února 2024

ČESKO: Ministr zemědělství Marek Výborný (KDU-ČSL) chce cílit podporu ke středním
podnikům. Vláda směřuje k podpoře zaměstnanosti na venkově a nedanění dotací, uvedl
ministr k úpravě strategického plánu, kterou chce mít hotovou do konce února. Ministr
Výborný a premiér Petr Fiala (ODS) ve čtvrtek jednali ve Strakově akademii se zástupci
Agrární komory, Zemědělského svazu a Asociace soukromého zemědělství. Na mimořádné
evropské radě v Bruselu bude 26. února Česko zastávat pozici odbyrokratizování oboru,
doplnil ministr. Výsledky vyjednávání také ocenili zástupci zemědělců.

Stejně jako premiér zdůraznil, že na jednání zazněl jednoznačný distanc zúčastněných
od avizovaného pondělního protestu zemědělců v Praze. Agrární komora se připojí k symbolické jízdě
napříč Evropou 22. února, uvedl Fiala. Během protestu vyrazí zemědělci ze střední a východní
Evropy na hranice svých států. Výborný tento protest vnímá jako podporu pro českou pozici
při jednání v Bruselu. “Cílem je najít co nejlepší a vyvážené řešení pro  farmáře
a zemědělce,” uvedl ministr na platformě X.

Se zástupci @ASZ_CR @ZSCR a @AgrarniKomora jsme s @P_Fiala debatovali o snížení
byrokracie a množství kontrol u zemědělců, změnách v podmínkách hospodaření i
možných úpravách Strategického plánu SZP. Cílem je najít co nejlepší a vyvážené řešení
pro �� farmáře a zemědělce.

— Marek Výborný (@MarekVyborny) February 15, 2024

 

Podle premiéra nelze oddělit českou a evropskou debatu o vývoji zemědělství. “Shodneme se v tom,
že v Evropě je uplatňována přílišná regulace, vysoká míra byrokracie,” uvedl. Obdobný dialog tomu,
který vede česká vláda s reprezentanty zemědělců, je třeba vést i na úrovni EU. Koaliční experti
se podle Výborného už shodli na některých úpravách pravidel v zemědělství, připravují kroky
k odbyrokratizování oboru. V případě podpory vychází koalice z toho, že po posílení pozice malých
podniků v minulých letech je třeba udržet střední firmy tak, aby bylo české zemědělství pestré.
Změny jsou podle Fialy nutné k tomu, aby mohlo zemědělství plnit funkce, které se po něm požadují,
tedy dostupné potraviny za přijatelné ceny, ale například i rozvoj venkova.

Na byrokratickou zátěž, systém kontrol nebo nastavení dotační politiky si čeští zemědělci stěžují
dlouhodobě. Vedle toho je trápí také podle nich rostoucí náklady. Například Asociace soukromého
zemědělství tento týden představila deset návrhů, které by podle ní přispěly ke zlepšení zemědělství.
Patří k nim zastropování dotací či zachování současné podoby takzvané redistributivní platby, kterou
získávají všichni žadatelé na prvních 150 hektarů svých zemědělských pozemků. Zemědělský svaz
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pak už dříve upozornil na to, že podle jeho interního průzkumu klesl loni zisk zemědělských firem
na 8,7 miliardy korun z 22 miliard v roce 2022.

Ve Strakově akademii začalo jednání premiéra @P_Fiala a ministra zemědělství
@MarekVyborny se zástupci zemědělců. Tématem jednání je aktuální situace v
zemědělském sektoru v Česku a Evropě. pic.twitter.com/oCE5Rz7eNl

— Úřad vlády ČR (@strakovka) February 15, 2024

Je potřeba dělat něco s enviromentálními ambicemi EU, navrhl Doležal
z Agrární komory

Úřad vlády oznámil, že ve Strakově akademii proběhlo jednání premiéra Petra Fialy a ministra
zemědělství Marka Výborného se zástupci zemědělců. “Tématem jednání je aktuální situace
v zemědělském sektoru v Česku a Evropě,” uvedla instituce na sociální síti X.

Výsledky jednání ocenili také zástupci zemědělců. Výborný podle předsedy Zemědělského svazu
Martina Pýchy navrhl pomocí navýšení národních podpor zlepšit životní pohodu zvířat nebo zavést
nedanění zemědělských dotací. “Máme obecně shodu na tom, že pro nás je to akceptovatelný
kompromis. Samozřejmě je to ale nefinální dohoda,” doplnil.

Do konce měsíce by podle prezidenta Agrární komory Jana Doležala mělo být jasné, jestli komora
uspořádá protesty na národní úrovni. “Já jsem ale rád, že jsme se shodli na tom, že je potřeba něco
dělat s těmi velkými environmentálními ambicemi na evropské úrovni (unijní Zelená dohoda
pro Evropu), ale to samozřejmě bude nějakou chvíli trvat. Musíme také řešit ten problém, který
máme, a to jsou vysoké náklady a nízké ceny komodit,” uvedl Doležal. Ocenil také případné zrušení
danění zemědělských dotací.

Policie bude dohlížet na stávku sedláků v Praze

Na pondělní protestní akci části zemědělců, kteří chtějí traktory a dalšími stroji ráno zablokovat
pražskou magistrálu u budovy ministerstva zemědělství, připravila policie rozsáhlá bezpečnostní
opatření. Na dodržování veřejného pořádku i pravidel silničního provozu při přesunu zemědělské
techniky budou dohlížet stovky policistů z celé země, včetně členů antikonfliktního týmu.

Policie v dnešní tiskové zprávě mimo jiné uvedla, že na dálnice a silnice pro motorová vozidla
nepovolí vjezd vozidlům, která nesplňují zákonné požadavky. Uvedla, že výrazné dopravní
komplikace mohou kvůli blokádě vzniknout nejen v hlavním městě, ale také na příjezdech do Prahy
a na přilehlých komunikacích. Do metropole má podle organizátorů v pondělí přijet několik stovek
traktorů či další zemědělské techniky.

Plánované protesty zemědělců v průběhu příštího týdne mohou narušit dopravu v metropoli a jejím
okolí. “Našeho bezpečnostního opatření se budou účastnit stovky policistů po celé republice
a věnovat se budeme především dvěma oblastem,” ohlásila policie na sociálních sítích.

“Z pohledu ochrany bezpečnosti silničního provozu není možné, aby Policie ČR akceptovala
porušování zákona. Policisté a policistky jsou připraveni nepovolit vjezd na dálniční tělesa vozidlům,
která nesplňují zákonné požadavky,” uvedla policie. Takové jednání nelze podle ní legalizovat ani
v rámci zákona o právu shromažďovacím.

https://twitter.com/P_Fiala?ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/MarekVyborny?ref_src=twsrc%5Etfw
https://t.co/oCE5Rz7eNl
https://twitter.com/strakovka/status/1758105857315746280?ref_src=twsrc%5Etfw


1/2 Plánované protesty zemědělců v průběhu příštího týdne mohou narušit dopravu v
metropoli a jejím okolí. Našeho bezpečnostního opatření se budou účastnit stovky
policistů po celé republice a věnovat se budeme především dvěma oblastem.

— Policie ČR (@PolicieCZ) February 15, 2024

“Naší ambicí rozhodně není znemožnit projevení svého názoru, ale zajistit, aby shromáždění,
a především doprava na něj, proběhlo v souladu s platnými právními předpisy. Proto upozorňujeme
účastníky protestu, aby při nájezdu do místa konání dodržovali ustanovení vyplývající ze zákona
o silničním provozu. Nebezpečné počínání neukázněných řidičů by totiž v důsledku mohlo vést
až k tragickým následkům. A to rozhodně není zájmem žádné ze stran,” dodala policie.

Do Prahy zemědělci plánují dorazit v několika kolonách, například z Panenského Týnce, Lovosic,
z nájezdu na D1 od Benešova, z Cukráku nebo z D11. V 06:00 by měla technika zastavit provoz
magistrály v obou směrech, a to až na několik kilometrů. Od budovy ministerstva zemědělství
v centru Prahy mají protestující naplánovaný odjezd v 11:00.

 

ZDROJ
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